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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndagen den 20 januari 2025 
Plats: sammanträdesrum Stora Essingen, Tekniska nämndhuset 
Fleminggatan 4 
 
Närvarande: 
Anders Lidbeck, SPF 
Roger Andersson, PRO 
Björn Sundström, SPF 
Karin Schiöld, SPF 
Kim Åsberg, PRO 
Marie Pierre Labadie, SPF 
Boel Seldén, SPF 
Ing-Marie Åslund PRO 
Birgitta Dangården, SPF 
Birgitta Thulin, SPF 
 
Övriga medverkande: 
Lena Slotte, avdelningschef  
Tero Tegel, biträdande avdelningschef 
Pia Lindman, rådets sekreterare  
Maria Berndtsson, projektledare skyddad yrkestitel undersköterska 
 
Justeras: 
Roger Andersson (PRO), Karin Schiöld, (SPF) 
 
            
§ 1 Konstituering pensionärsrådet år 2025 
Roger Andersson väljs till ordförande och Karin Schiöld till vice 
ordförande. 
 
§ 2 Föregående protokoll samt godkännande av dagordning 
Föregående protokoll har inte skickats ut enligt pensionärsrådet så 
det kommer därför bifogas till dagens protokoll. Förslag till 
dagordning godkänns.  
 
§ 3 Val av ordförande samt justerare 
Roger Andersson väljs till ordförande och utses tillsammans med 
Karin Schiöld att justera dagens protokoll. 
 
§ 4 Skyddad yrkestitel undersköterska, Marie Berndsson 
Undersköterska utbildar man sig till på vård- och 
omsorgsprogrammet på gymnasienivå i tre år med blandade ämnen 
eller som som vuxen i 1,5 år med ämnen som främst rör omvårdnad. 
Den 1 juli 2023 kom ny lagstiftning och för att få kalla sig 
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undersköterska krävs bevis om skyddad yrkestitel som utfärdas av 
Socialstyrelsen. Det är den enskilde själv som skickar in sina betyg. 
Efter 2033 får ingen kalla sig undersköterska som inte har beviset 
från Socialstyrelsen. Syftet med projektet på Kungsholmen är att 
stödja undersköterskor inom verksamheterna att uppnå till 
tillräcklig kompetens för att kunna söka skyddad yrkestitel. Det 
långsiktiga målet är att alla undersköterskor inom verksamheterna 
ska ha skyddad yrkestitel. Marias PowerPoint bifogas protokollet.  
  
§ 5 Information från stadsdelsförvaltningen 
Det har varit många röda dagar under jul- och nyårshelgerna så 
förvaltningen säkerställde ett närvarande ledarskap genom att en 
che varit tillgänglig enligt rullande schema.  
 
Förvaltningen gör ett omtag kring rekrytering av sommarvikarier i 
år utifrån det stöd som socialförvaltningen ålades att utföra 2024. 
Målet med stödet är att avlasta chefer med delar i 
rekryteringsprocessen som att till exempel genomföra intervjuer, 
skriva avtal mm. Unika annonser för varje enhet går ut redan i 
januari. Förvaltningen behöver ca 100-150 vikarier inom 
äldreomsorgen. Sommarvikarier kommer att genomgå ett 
intrduktionsprogram som kommer att genomföras i äldreomsorgens 
kompetenscenter ”Metodrumet”.  
 
Utflyttningen från Fridhemmets servicehus har fortsatt och många 
har flyttat till Pilträdets servicehus.  
 
Motion om kontinuitet inom hemtjänsten besvarades i nämnden i 
november.  
 
§ 6 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde den 23 
januari 
 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
 
12 Svar på medborgaförslag om krokodiler i Krokodilparken 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
13 Svar på medborgarförslag om öppettider för plaskdammar 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
14 Ärendet saknas 
 
15 Verksamhetsplan 2025 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
med följande tillägg att i samband med att den nya socialtjänstlagen 
börjar gälla under 2025 ser pensionärsrådet fram emot ett nära 
samarbete med den lokala projektorganisationen för ”Framtidens 
socialtjänst på Kungsholmen”.  
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Pensionärsrådet vill särskilt framhålla vikten av att: 
- De boende som tvingas lämna Fridhemmets servicehus 

kommer att erbjudas förtur till andra servicehus i staden.  
- Prioritering av tryggare anställningar inom äldreomsorgen 

med fler tillsvidareanställningar och heltidsanställningar. 
- Att engagera samtliga politiker i Kungsholmens 

stadsdelsnämnd och samtliga pensionärsorganisationer i 
pensionärsrådet att aktivt bearbeta sina kollegor på 
kommunal och regional nivå för att få tillbaka busslinjen till 
Bolinderplan nu när Baltzar träfflokal ska utvidgas.  

 
16 Inriktningsärende servicebostad LSS eller SoL 
Inga synpunkter.  
 
17 Svar på skrivelse om evakueringen av Alströmerhemmet och 
Fridhemmet 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag med följande tillägg: 

- Pensionärsrådet vill ha löpande information om hur arbetet 
med avvecklingen av Fridhemmet respektive renoveringen 
av Alströmerhemmet fortgår.  

- Pensionärsrådet önskar också få information om 
ansvarsfördelningen samt hur arbetet och kostnader fördelas 
mellan stadsdelen, Micasa och äldreförvaltningen.  

- Pensionärsrådet kommer att driva frågan om vad som ska 
gälla avseende servicehusen i Stockholms stad, detta 
kommer att ske i samarbete med Kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR).  

   
18 Samråd om detaljplan  
Inga synpunkter. 
 
19 Remiss om handlingsplan för arbete mot rasism 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
20 Remiss av motion om att motverka den rasideologiska miljön 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
21-24  
Inga synpunkter. 
 
§ 7 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
Pensionärsrådet vill ha tillbaka busshållplatsen på Bolinders plan. 
Enkätundersökning har genomförts av förvaltningen med ett 90- tal 
svarande som ska sammanställas i svar på skrivelse om busstrafiken 
vid Bolinders plan. Skrivelsen planeras att besvaras på 
Kungsholmens stadsdelsnämnds sammanträde i mars. 
Pensionärsrådet önskar att punkten om busslinjen är återkommande 
i dagordningen för pensionärsrådets sammanträden.  
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§ 8 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
Institutet för mänskliga rättigheter har tagit fram rapporten ”Hemma 
är någon annanstans ” som handlar om äldre personers mänskliga 
rättigheter. Förvaltningen skriver ut den lättlästa sammanfattning 
och delar ut vid nästa sammanträde.  
 
 
Planering av gäster och teman 2025: 

- Utfall av projekt BSPD-register hemtjänst och vårdcentral 
samt samverkan med läkarorganisationen angående 
bedömning av kognitiv status vid inflyttning till vård- och 
omsorgsboende 

- Projekt ”Deltid till heltid”  
- Ny socialtjänstlag, förhandlingsledare Birgitta Sjöberg och 

samordnare Hanna Wallinder.  
 
2025-01-20 
 
Stockholm 


